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§ 31 

Utökad projektbudget för Falkenbergs gymnasieskola 
hus 3 och 5, KS 2021/66 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Godkänna överskridande av projektbudget för ombyggnad av Hus 3 och 

Hus 5 på gymnasieskolan om 2,2 mnkr.  

Beskrivning av ärendet 
Gymnasieskolans Hus 5 och Hus 3 byggs om inom KKC-projektet  
(i investeringsplanen benämnt som ”Argus, hus 3 och vuxenutbildningen”). 
För att möta dagens krav på nätverk i skolan krävs en investering i 
nätverksutrustning i form av nya switchar och accesspunkter.  

Motivering av beslut 
Tidigt i projekteringen kontaktades den dåvarande IT-konsulten för att 
planera fasta uttag och förberedelser för WIFI och nätverk i den nya 
gymnasieskolan. Planeringen gick ut på att återanvända befintlig utrustning 
för Wii fi och nätverk från nuvarande lokaler därav gjordes inget äskande 
tidigare från skolans sida. Under hösten kontaktades den nuvarande IT-
konsulten för att detaljplanera den kommande flytten och planera för 
förberedelser som ska göras under vinter och våren 2020-2021. Då framkom 
att nuvarande utrustning ej är aktuell att återanvändas på grund av dess ålder 
samt ökade krav. Aktiv utrustning såsom switchar och accesspunkter ingår 
normalt sett inte i byggprojektets leverans och har därför inte varit del av 
byggprojektets nuvarande budget eller åtagande. För att utrustningen skall 
kunna vara monterad och driftsättas innan skolan flyttar in behövs en budget 
samt utökat projektuppdrag. 
Ekonomi 
Investeringen i nätverksutrustningen uppgår till 2,2 mnkr och ryms inte 
inom projektet ”Argus, hus 3 och vuxenutbildningen”. Vid en 
avskrivningstid på fem år uppgår kapitalkostnaderna till ca 470 tkr/år och 
kommer läggas på internhyran.  
Då medel saknas måste kommunstyrelsen godkänna investeringen före 
genomförande. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2021-02-10 
Kultur-, fritids och tekniknämnden 2021-01-28, § 6 
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§ 32 

Ansökan om kommunal borgen för Stensjö 
hamnförening, KS 2021/79 

Ärendet utgår. 
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§ 33 

Motion - Omprövning av beslut om att inte förbjuda 
trafik med lastbil över tolv meter över Söderbron, 
KS 2017/174 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Avslå motionen eftersom förslaget att förbjuda lastbilstrafik över tolv 
meter att färdas över Söderbron är förenat med konsekvenser som 
innebär att det upplevda trafikproblemet förflyttas till andra platser i 
staden, samt innebär ökade kostnader och större miljöpåverkan än 
utifrån nuvarande situation. 

Beskrivning av ärendet 
Jan Dickens (S) har 2017-03-29 inkommit med en motion om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt dåvarande trafiknämnden (nuvarande 
kultur-, fritids- och tekniknämnden) att ompröva beslut om att inte förbjuda 
trafik med lastbilar över tolv meter över Söderbron i Falkenberg. 
Motionären anför bland annat att den tunga lastbilstrafiken som passerar 
över bron borde ledas om på andra vägar för att leda till en tryggare 
trafikmiljö samt minskat buller för de boende längs med Kristineslättsallén 
och Peter Åbergs väg, på vägen mot Söderbron. 

Inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet har trafiknämnden beretts 
möjlighet att yttra sig över motionen. Eftersom den politiska organisationen 
förändrades i samband med ingången av mandatperioden 2019-2022 är det 
istället kultur-, fritids- och tekniknämnden, till vilken dåvarande 
trafiknämnden numera tillhör, som avger yttrandet. Kultur-, fritids- och 
tekniknämnden föreslår att kommunfullmäktige ska avslå motionen. 

Motivering av beslut 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden har genomfört en utredning om 
trafikregleringen på Söderbron, i enlighet med beslut i trafiknämnden  
2018-12-05. Utredningen har bland annat fokuserat på buller, luftkvalitet, 
trafiksäkerhet, framkomlighet och trivsel.  

Slutsatserna av utredningen är att det är tveksamt om det finns tillräckligt 
goda motiv för att begränsa lastbilar över tolv meter på Söderbron då de 
upplevda problem som anförts sannolikt istället kommer att flyttas till en 
annan del av Falkenbergs stad. Vidare konsekvenser bedöms vara ökade 
luftföroreningar i form av större utsläpp av växthusgaser och högre 
kostnader för näringslivet.  
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Polismyndigheten har ingenting att erinra i ärendet, medan Trafikverket 
avstyrker förslaget om begränsning. Bland annat anför Trafikverket att ett 
förbud mot lastbilstrafik över tolv meter över Söderbron innebär dubbelt så 
långa körsträckor genom Falkenberg, vilket förutom miljöutsläpp innebär 
samhällsekonomiska förluster för företag och riskerar bilda köer på andra 
vägar, så som den statliga vägen 767. 
Ekonomi 
Förslaget att förbjuda lastbilar över tolv meter att färdas över Söderbron är 
förenat med kostnader, bland annat omskyltning. En ekonomisk 
konsekvensanalys kommer att tas fram i händelse av att motionen bifalls. 
Att avslå motionen är inte förenat med ökade kostnader för kommunen. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2021-02-10  
Motion – Omprövning av beslut om att inte förbjuda trafik med lastbil över 
tolv meter över Söderbron, 2017-03-29  
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-12-17, § 173  
Kultur-, fritids- och teknikförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-10-07 

 

7



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-23 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (3)

§ 34 

Begäran om att kommunen upptar fastigheter på 
Stafsinge -Arvidstorp i kommunens va-anläggningars 
verksamhetsområde, KS 2020/376 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Inrätta verksamhetsområde för dricksvatten och spillvatten för 
fastigheterna Stafsinge-Arvidstorp 2:185, 2:190, 2:196, 2:202,och 2:208 
samt Stafsinge-Arvidstorp 2:181. 

2. Verksamhetsområdena ska inrättas inom två år. 

Beskrivning av ärendet 
Fastighetsägare utmed Solhagavägen har i en skrivelse daterad 2020-08-26 
till VIVAB begärt att Falkenbergs kommun inrättar verksamhetsområde för 
allmän va-försörjning för fastigheterna Stafsinge-Arvidstorp 2:185, 2:190, 
2:196, 2:202,och 2:208. Fastigheten Stafsinge-Arvidstorp 2:181 omfattas 
inte av begäran men kommer på grund av sitt läge att ingå i ett 
verksamhetsområde. 
 
Eftersom beslut om verksamhetsområde för allmän va-försörjning formellt 
hanteras av kommunfullmäktige har detta ärende beretts av 
kommunstyrelseförvaltningen i samråd med VIVAB. Internt inom 
kommunen har tjänstemannasamråd skett inom den s.k. Anslutningsgruppen 
med representanter för VIVAB, kommunstyrelseförvaltningen samt miljö- 
och hälsoskyddsförvaltningen. 

Motivering av beslut 
De fastigheter som begärt att kommunen inrättar verksamhetsområde är idag 
avtalskunder till FAVRAB och har kommunalt dricksvatten. Fastigheterna 
har enskilda avloppsanläggningar och har av miljö- och 
hälsoskyddsnämnden fått förelägganden om att åtgärda dessa avlopp som 
inte bedöms uppfylla dagens kravnivå. 
 
Fastigheterna som är belägna väster om Solhagavägen omfattas av 
detaljplan 198. Villafastigheterna är planlagda för bostadsändamål. Området 
väster om de aktuella fastigheterna utgörs huvudsakligen av kommunalt ägd 
mark och är planlagt för allmänna ändamål. Markområdet öster om 
Solhagavägen är också huvudsakligen kommunalt ägd mark som i nuläget 
inte är planlagd. Området kan förväntas bli planlagt i framtiden men det 
finns idag inte någon tidplan för detta. Tidigare har det funnits 
förhoppningar om att kunna samordna en va-utbyggnad för befintlig och 
eventuellt tillkommande bebyggelse. 
 
Under en längre tid har det förts en diskussion mellan fastighetsägarna, om 
att de aktuella fastigheterna ska beredas möjlighet att bli avtalskunder även 
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för spillvattentjänsten. Berörda fastigheter har erbjudits att ansluta sig som 
avtalskunder och anslutningspunkter för spillvatten har anvisats av VIVAB. 

Skillnaden mellan att vara avtalskund respektive att ingå i kommunalt 
verksamhetsområde utgörs i princip av var anslutningspunkten till den 
allmänna va-anläggningen är belägen: 
Ingår fastigheterna i kommunalt verksamhetsområde är va-huvudmannen 
skyldig att upprätta förbindelsepunkt i fastighetens omedelbara närhet. 
Ansluts fastigheterna genom avtal får fastighetsägarna själva ansvara för 
ledningar fram till en anslutningspunkt som va-huvudmannen anvisar i det 
befintliga allmänna ledningsnätet. När flera fastigheter berörs är det lämpligt 
att en gemensamhetsanläggning inrättas genom Lantmäteriförrättning. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens bedömning är att berörda fastigheter med 
hög sannolikhet skulle vinna gehör för sina anspråk vid en formell prövning 
enligt § 6 Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför att kommunstyrelsen 
rekommenderar kommunfullmäktige att inrätta verksamhetsområde för 
dricks- och spillvatten. Inrättande av verksamhetsområde för dagvatten 
föreslås avvakta till dess att fortsatt planläggning av området är aktuell.  
En konsekvens av att inrätta verksamhetsområde för de fastigheter som så 
efterfrågat är även att den fastighet som ligger insprängd mellan berörda 
fastigheter kommer att ingå i verksamhetsområdet. Fastigheten Stafsinge-
Arvidstorp 2:181har idag tillstånd för enskild avloppsanläggning. Detta 
tillstånd är villkorat och upphör att gälla när kommunen fastställer 
verksamhetsområde för VA. Fastighetsägaren har muntligen informerats 
och är införstådd i ärendet. 
 
VA-huvudmannen väljer metod och system för utbyggnad av va-
anläggningen. Sannolikt blir det aktuellt med ett s.k. lågtryckssystem för 
spillvatten vilket innebär att respektive fastighet behöver pumpa sitt 
spillvatten. 
Ekonomi 
Kostnad för utbyggnad av spillvatten till de berörda fastigheterna har inte 
kalkylerats i detalj. En kvalificerad bedömning är dock att kostnaden 
avsevärt överstiger intäkter av anläggningsavgifter. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2021-02-05  
Skrivelse från fastighetsägare utmed Solhagavägen, 2020-08-26  
Karta med förslag till verksamhetsområde för dricksvatten och spillvatten  
Villkorat tillstånd för enskild avloppsanläggning vid Stafsinge-Arvidstorp 
2:181 
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Yrkande 
Rebecka Kristensson (S) och Björn Jönsson (S) yrkar att 
verksamhetsområdena ska inrättas inom två år. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på Rebecka Kristenssons (S) med fleras 
tilläggsyrkande mot avslag och finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet 
med Rebecka Kristenssons yrkande. 
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§ 35 

Information – Rapport och förslag till infrastruktur 
Fördjupad översiktsplan Falkenbergs stad, 
KS 2017/189 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Information och dialog om rapport och förslag till infrastruktur för den 
fördjupade översiktsplanen för Falkenbergs stad.
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§ 36 

Information – Dialog om fördjupad översiktsplan 
Falkenbergs stad, KS 2017/189 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Dialog om pågående arbete med fördjupad översiktsplan för Falkenbergs 
stad. 
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